
 
 

 

SAKU VALLAVOLIKOGU 

ISTUNGI PROTOKOLL 

 

 

Saku           19. märts 2020 nr 3 

 

Istung toimus elektrooniliselt 

 

Istungi kutsus kokku: Tiit Vahenõmm 

Protokollis: Katre Ulmas 

 

Volikogu liikmetest esitasid eelnõudele digitaalselt allkirjastatuna oma seisukohad 17 

volikogu liiget: Tiit Vahenõmm, Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart 

Siimann, Eero Alamaa, Merike Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare 

Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan Plado, Marko Tali, Argo Zirk, Marianne Rande ja Sale Mantsik. 

Kvoorumileht on protokollile lisatud. 

 

Seisukohta ei esitanud 2 volikogu liiget: Ivar Raig ja Hasso Uuetoa. 

 

21.03.2020 esitas volikogu liige Marianne Rande palve tühistada tema hääletamine 

elektroonilisel volikogu istungil (lisatud protokollile). Seega tühistati Marianne Rande poolt  

eelnõudele esitatud seisukohad. 

 

21.03.2020 esitasid volikogu liikmed Sale Mantsik, Jaan Plado, Ivar Raig, Marianne Rande 

ja Hasso Uuetoa Saku Vallavolikogule ja Saku Vallavalitsusele avaliku kirja (lisatud 

protokollile) Saku Vallavolikogu 19. märtsi istungi elektrooniliseks koosolekuks muutmise 

seaduslikkuse ja selle koosoleku otsuste legitiimsuse kohta. Nad tegid ettepaneku tühistada 

vallavolikogu 19. märtsi otsused ning viia läbi uus erakorraline vallavolikogu istung vormis, 

mis võimaldaks päevakorras olevate küsimuste ja probleemide vahetut tutvustamist, 

argumenteeritud arutamist  ja otsustamist avalikus keskkonnas.  
 

 

Volikogule esitatud p ä e v a k o r d: 

1. Päevakorra kinnitamine 

2. Vallaelanike küsimustele vastamise pooltund 

3. Detailplaneeringu osaline kehtetuks tunnistamine 

4. Maavara kaevandamisloa pikendamise taotlusele arvamuse esitamine 

5. Maavara kaevandamislubade liitmise taotlusele arvamuse esitamine 

6. Vallavara tasuta omandamine (2 eelnõu) 

6.1. Uue-Kaasiku kinnistu 

6.2. Uustalu kinnistu 

7. Investeeringuobjekti lisamine Harju maakonna arengustrateegiasse 
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Vabariigi Valitsuse korraldusega nr 76 kuulutati riigis välja eriolukord COVID-19 haigust 

põhjustava koroonaviiruse levikuga seotud olukorra lahendamiseks. Korraldusega otsustati  

alates 13. märtsist 2020. a keelata kõik avalikud kogunemised kuni 1. maini 2020. Kuigi 

selgesõnalist keeldu volikogude koosolekute keelamiseks ei ole, on seoses väljakuulutatud 

eriolukorraga antud kohalikele omavalitsustele soovitused haiguse leviku tõkestamiseks ja 

elanike tervise kaitse eesmärgil ka volikogu ja valitsuse istungite, volikogu komisjonide 

koosolekute või muude kohalike omavalitsuste töövormide puhul vältida eriolukorra ajal 

füüsilisi kogunemisi ja võimalusel suurendada elektrooniliste vahendite kaudu osalemist ja 

otsustamist. 

 

Rahandusministeeriumi vastavate juhiste kohaselt on volikogul erandkorras eriolukorras 

võimalus otsustada volikogu istungeid läbi viia elektrooniliselt ja kuulutada volikogu istung 

haiguse leviku tõkestamiseks kinniseks.  

 

Arvestades riigis väljakuulutatud eriolukorraga tegi volikogu esimees volikogu liikmetele 

ettepaneku haiguse leviku tõkestamise eesmärgil korraldada elektrooniline istung ja 

kuulutada istung kinniseks ning andis kõigile volikogu liikmetele võimaluse kuni neljapäeva, 

so 19.03.2020 õhtuni esitada vallavalitsusele küsimusi; seejärel anda oma seisukoht eelnõude 

osas elektrooniliselt allkirjastatud dokumendil. 

 

16 poolthäälega (vastu 0, erapooletuid 0) otsustati kuulutada volikogu istung haiguste 

leviku tõkestamiseks kinniseks. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, Lemmi Oro, Peeter 

Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Eero Alamaa, Merike Sisask, Kairi 

Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan Plado, Marko Tali, 

Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

Ivar Raig avaldas oma seisukoha, mille järgi on volikogu esimehe otsus viia volikogu istung 

läbi elektrooniliselt ebaseaduslik, kuna eiratakse Saku valla põhimäärust ja EV seadusi. 

Seetõttu keeldus Ivar Raig elektroonilisel istungil osalemast ning kutsus volikogu esimeest 

üles lükkama volikogu istung edasi kuni riigis eriolukorra lõppemiseni või leidma 

võimalused volikogu koosoleku läbiviimiseks seadustele vastavas vormis (näiteks 

videokonverentsi vormis või VOLIS keskkonnas) või koostama ettepanekud valla 

põhimääruse muutmiseks.  

 

Vastati, et otsused tehti arvestades erakorralist olukorda. Eriolukorrast lähtuvalt on antud 

juhised volikogudel füüsiliselt mitte koguneda ning soovitused korraldada elektroonilisi 

istungeid ka juhul, kui valla põhimääruses ei ole selleks võimalust ette nähtud. Praegusel 

juhul on volikogu liikmetel võimalus küsida küsimusi ning saada kirjalikult vastused, mis on 

nähtavad kõigile volikogu liikmetele. Volikogu liige fikseerib oma allkirjaga, kas toetab 

eelnõu vastuvõtmist või mitte. 

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Päevakorra kinnitamine 

 

Otsustati kinnitada volikogu istungi päevakord (poolt 16, vastu 0, erapooletuid 0). Poolt 

hääletasid Tiit Vahenõmm, Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart 
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Siimann, Eero Alamaa, Merike Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare 

Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan Plado, Marko Tali, Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Vallaelanike küsimustele vastamise pooltund 

 

Jaan Plado edastas Harri Sepmani küsimuse arvete maksmise keskkonna Bill.me kohta. 

Finantsteenistuse juht Randar Lohu vastas, et Bill.me keskkonna kasutamine ei ole kohustus, 

vaid võimalus. Kõik, kes soovivad arveid edaspidi e-posti teel saada, seda ka saavad. 

Tänaseks päevaks on selliseid sooviavaldusi tulnud 136 kodanikult. 

 

Peeter Leidmaa edastas Enn-Toivo Annuki küsimused: 

 

Kas 14. aprillil planeeritud külade ümarlaud toimub? 

Vastati, et külade ümarlaud on määramata ajaks edasi lükatud. 

 

Kas vee-kanalisatsiooni projekt on vaatamata erakorralisele seisukorrale Metsanurme külas 

ja muudes lõikudes graafikus? 

Vastas Saku Maja AS: Teadaolevalt jätkavad kõik töövõtjad ehitustöödega samas mahus, 

kuniks on tagatud vajalike ehitusmaterjalide kättesaadavus. Hetkeseisuga lepingute 

lõpetamise tähtajad ohus ei ole. Väiksemaid tarneprobleeme ikka juhtub, aga täna 

eriolukorrast tulenevalt tööde tähtaegse lõpetamise osas muretsema ei pea. 
 

Marianne Rande edastas Roobuka küla Metsanurga tänava elanike küsimused: 

 

Millal otsustati, et suhteliselt suurt elamukvartalit Roobuka küla Metsanurga tänava 

piirkonnas ei ühendata ÜVK võrku? Kuidas seda probleemi elanike jaoks positiivselt 

lahendada? 

 

Vastas Saku Maja AS: Saku valla ja Saku Maja AS esimene prioriteet ning kohustus on viia 

nõuetega vastavusse Keila jõe RKA piirkond. Kõik, mis jääb piirkonnast välja, tehakse 

rahaliste vahendite olemasolul ja prioriseeritakse probleemide olulisuse järjekorras. Töid 

teostatakse vastavalt Saku valla ÜVK arendamise kavale.  

 

Sellist otsust, et Metsanurga tee piirkonda kunagi välja ei ehitata, tehtud ei ole. Kuna 

Metsanurga tee piirkond asub väljaspool Keila jõe RKA, siis ei olnud võimalik sellele 

piirkonnale Keila jõe RKA projekti raames toetust taotleda. Seetõttu oli  Metsanurga tee 

piirkond taotluses sees toetuse osas mitteabikõlbliku kuluna ning rahastusallikaks oli 

planeeritud kinnistutelt kogutavad liitumistasud. Projekti koostades lootsime, et projekti 

edenemise käigus ning võimalike projekti vahendite vabanemisel saame ka Metsanurga 

piirkonna toetusrahadele abikõlblikuks. Hetkel on aga projektis kallinemiste tõttu raha puudu 

ja tegeleme rahastustaotluse muutmistaotluse koostamisega, et küsida SA-lt KIK täiendavat 

toetust. Siiski hoiame avatuna võimaluse saada ka Metsanurga piirkonnale tulevikus toetust. 

 

Tõdeme, et toetuse määramise reeglite ja ÜVVKSi järgi on Metsanurga tee piirkonna puhul 

tegemist uusarenduspiirkonnaga ning sarnaselt teistele uusarenduspiirkondadele ei tohi 

tehtud arenduskulusid panna veeteenuse hinda. Uusarenduspiirkonda ilma liitumistasu 
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küsimata torustike rajamine on seadusega keelatud tegevus, kuna see loob ebaausat 

konkurentsi.  

 

Hetkel läheb kogu Saku Maja rahaline võimekus ÜVK projekti rahastamiseks ning meil ei 

ole meil võimalust ega ka seadusest tulenevalt luba Metsanurga tee piirkonda oma vahendeid 

paigutada. Samas oleme vägagi huvitatud, et piirkond saaks tulevikus ühiskanalisatsiooniga 

ühendatud. 

 

Kui Keila jõe RKA laiendamine ja KIKi toetusega töö teostamine ei osutu võimalikuks, siis 

oleme planeerinud pakkuda kinnistuomanikele võimalust ehitada välja Metsanurga piirkonna 

kanalisatsiooni ühendustorustik klientidelt võetava liitumistasu arvelt. Kui piirkonna 

elanikud on valmis kogu tööde maksumust rahastama, siis võib panna projekteerimise ja 

seejärel tööd käima. Kuid kui arvestada valla poolt antava finantseerimisega, siis 

konkureeriks Metsanurga piirkond teiste valla probleemsete piirkondadega.  

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Detailplaneeringu osaline kehtetuks tunnistamine 

 

Otsusega tunnistatakse osaliselt kehtetuks Viljandi mnt 5 ja Kasemetsa tee 1a 

detailplaneering Toominga tn 4 kinnistu ulatuses. 

 

Saku Vallavolikogu võttis vastu otsuse nr 17 (poolt 14, vastu 0, erapooletuid 2), mis 

säilitatakse elektrooniliselt vallavolikogu otsuste toimikus. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, 

Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Merike Sisask, Kairi 

Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan Plado, Marko Tali 

ja Argo Zirk. Erapooletuks jäid Eero Alamaa ja Sale Mantsik. 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Maavara kaevandamisloa pikendamise taotlusele arvamuse esitamine 

 

Otsusega nõustutakse osaühing C.B.A. Männiku V mäeeraldise maavara kaevandamisloa 

pikendamisega 15 aasta võrra. 

 

Saku Vallavolikogu võttis vastu otsuse nr 18 (poolt 16, vastu 0, erapooletuid 0), mis 

säilitatakse elektrooniliselt vallavolikogu otsuste toimikus. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, 

Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Eero Alamaa, Merike 

Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan 

Plado, Marko Tali, Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Maavara kaevandamislubade liitmise taotlusele arvamuse esitamine 

 

Otsusega nõustutakse AS YIT Talteri ja Talteri II mäeeraldiste maavara kaevandamislubade 

liitmisega. 
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Saku Vallavolikogu võttis vastu otsuse nr 19 (poolt 16, vastu 0, erapooletuid 0), mis 

säilitatakse elektrooniliselt vallavolikogu otsuste toimikus. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, 

Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Eero Alamaa, Merike 

Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan 

Plado, Marko Tali, Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

 

Päevakorrapunkt 6 

Vallavara tasuta omandamine (2 eelnõu) 

6.1. Uue-Kaasiku kinnistu 

 

Otsusega omandatakse vara tasuta omandamise teel Jana Gonjakilt talle kuuluva Uue-

Kaasiku kinnistu (registriosa nr 12843902, katastritunnus 71801:006:1023, pindala 3,12 ha, 

sihtotstarve maatulundusmaa) jagamise teel moodustatav kinnistu ligikaudse suurusega 

1760 m
2
. 

 

Saku Vallavolikogu võttis vastu otsuse nr 20 (poolt 16, vastu 0, erapooletuid 0), mis 

säilitatakse elektrooniliselt vallavolikogu otsuste toimikus. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, 

Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Eero Alamaa, Merike 

Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan 

Plado, Marko Tali, Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

 

6.2. Uustalu kinnistu 

 

Otsusega omandatakse vara tasuta omandamise teel Ülle Lillojalt talle kuuluva Uustalu 

kinnistu (registriosa nr 115402, katastritunnus 71801:006:0260, pindala 24,17 ha, sihtotstarve 

maatulundusmaa) jagamise teel moodustatav kinnistu ligikaudse suurusega 3300 m
2
. 

 

Saku Vallavolikogu võttis vastu otsuse nr 21 (poolt 16, vastu 0, erapooletuid 0), mis 

säilitatakse elektrooniliselt vallavolikogu otsuste toimikus. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, 

Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Eero Alamaa, Merike 

Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan 

Plado, Marko Tali, Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

 

Päevakorrapunkt 7 

Investeeringuobjekti lisamine Harju maakonna arengustrateegiasse 

 

Otsusega esitatakse Harju maakonna arengustrateegia 2035+ tegevuskavasse 2020–2023 üle 

Saku valla piiride ulatuva mõjuga investeeringu objektiks Valdeku karjääri puhkeala 

arendamine.  

 

Eero Alamaa palus täpsustada, miks on Valdeku karjääri puhkeala vajalik lisada maakonna 

arengustrateegiasse ning kas meil on selle kohta Saku valla arengukavast erinev plaan. Ta 

küsis, kas objekti kirjeldus, mida vallavalitsus peab esitama, on juba olemas või alles luuakse 

ning millal taotlus esitatakse. 
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Selgitati, et Saku valla arengukavas ei ole plaanid taotlusest erinevad ning eelarvestrateegias 

on selleks osalised vahendid ette nähtud. Juhul, kui taotlus HOL-is heaks kiidetakse, saab 

taotleda lisatoetust MATA-st ning saame kogu rannaala parkimise, kergliiklustee ja sõidutee 

korda teha ühes etapis.  

 

Maakonna arengustrateegiasse on objekt vaja lisada sellepärast, et maakonna 

arengustrateegia tegevuskava ei ole kinnitatud kõigi Harjumaa omavalitsuste poolt. Kui 

soovitakse maakonna arengustrateegia tegevuskavasse lisada mõne omavalitsuse objekti, 

tuleb see enne oma volikogus kinnitada.   

 

Objekt peab olema Saku valla piire ületava mõjuga ja hõlmama vähemalt viite omavalitsust. 

Taotluse esitamisega oli kiire. HOL väljastas kirja 21. jaanuaril ning objektide esitamise 

tähtaeg oli 28. veebruaril, mistõttu eelnõu veebruari volikogusse ei jõudnud. Saime 

kokkuleppele, et esitame HOLile taotluse tähtaegselt ning lisame volikogu otsuse hiljemalt 

märtsikuus. Tänaseks on taotlus HOLile esitatud ja nad ootavad volikogu otsust. Kui seda ei 

tule, siis tõstetakse meie ettepanek kõrvale. Tänaseks on küll selgunud, et ka HOLi komisjoni 

töö on seoses eriolukorraga edasi lükkunud.     

 

Saku Vallavolikogu võttis vastu otsuse nr 22 (poolt 16, vastu 0, erapooletuid 0), mis 

säilitatakse elektrooniliselt vallavolikogu otsuste toimikus. Poolt hääletasid Tiit Vahenõmm, 

Lemmi Oro, Peeter Leidmaa, Annely-Thea Häggblom, Mart Siimann, Eero Alamaa, Merike 

Sisask, Kairi Zaletajev, Katrin Krasilnikov, Kaur Lohk, Aare Järvelaid, Aivo Liiv, Jaan 

Plado, Marko Tali, Argo Zirk ja Sale Mantsik. 

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/     

Tiit Vahenõmm 

Volikogu esimees 


